
Koronavirus zastavil na mě-
síce veřejný život ve velké čás-
ti světa. Stejně tak i v Česku, 
a pocítili to i Břeclavané. Za-
vřeny musely být školy a školky, 
mnohé obchody, opatření vlády 
omezila volný pohyb osob, uza-
vřela hranice, zpřísnila hygienu. 
Na pořádnou moravskou „šlahač-
ku“ letos nevyrazil snad nikdo. 
Zrušeny byly akce pro veřejnost, 
třeba oblíbený Břeclavský pivní 
košt anebo Velikonoční inspira-
ce a spousty dalších. Velký letní 
festival Slavnosti břeclavského 
piva organizátoři definitivně pře-
sunuli na příští rok. Otazníky visí 

i nad dalšími oblíbenými letními 
a podzimními akcemi. 

Místo toho jsme povinně 
nasadili roušky, abychom po-
mohli ochránit rizikovou skupi-
nu obyvatel. Mnozí Břeclavané 
se v době krize snažili pomáhat 
ostatním. A protože nejen koro-
navirem je informován člověk, 
nabídli jsme vám v uplynulých 
týdnech na facebooku měs-
ta Břeclavi pohled na rozkvetlé 
město. Jaro je totiž vůči korona-
viru imunní! S lehkou nadsázkou 
lze říci, že Břeclav v těchto dnech 
voní i přes roušku. Tak se nadech-
něte.  (dav)     

Voní i přes roušku. Jaro je vůči koronaviru imunní

RADNICE
www.breclav.euZpravodaj města Břeclavi

OLEJE • MAZIVA • AUTOSERVIS

Sovadinova 3552/10a, Břeclav
ZDARMA: 800 213 214

www.madoil.cz

Výpisy usnesení

ze zasedání zastupitelstva

města Břeclavi naleznete na

https://breclav.eu/urad/

zastupitelstvo

5
2020

PRACOVNÍ
PŘÍLEŽITOSTI

PŘIDEJTE SE K NÁM
www.alcaplast.cz/kariera

Úřední hodiny pro veřejnost v květnu
Z důvodu mimořádných opatření vlády byly úřední hodiny Měst-

ského úřadu Břeclav v březnu a dubnu omezeny. Situace se neu-
stále vyvíjí, pro aktuální informace ohledně úředních hodin pro 
veřejnost prosím sledujte webové stránky města www.breclav.eu.

Pokud nenastanou mimořádné okolnosti, úřad bude v květ-
nu veřejnosti otevřen od pondělí do čtvrtka v časech od 8 do 
11 hodin. V pondělí a ve středu budou moci občané na městský 
úřad přijít také v odpoledním čase od 12 do 16 hodin. 

Nadále platí, že je nejdříve potřeba si telefonicky domluvit schůzku 
s konkrétním úředníkem. Kontakty naleznete na wwww.breclav.eu

Občané budou do budovy radnice vpouštěni tak, aby byly do-
drženy rozestupy, po změření tělesné teploty, dezinfekci rukou 
a s ochranou obličeje. Žádáme občany aby, pokud to lze, využili 
telefonický a e-mailový kontakt s úředníky.  (dav)
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Město Břeclav

• prodlouží splatnost nájemného v městských bytech o 90 dní

 Toto opatření se vztahuje na nájemné za měsíce březen, duben a květen 2020.

• odpustí 100 % nájmu nájemcům nebytových prostor města v provozovnách, kterých se dotýkají nařízení vlády o omezení provozu 

 Nájemcům zůstává povinnost platit poplatky za energie a služby. Toto opatření se vztahuje na nájemné za měsíce březen, duben a kvě-
ten 2020. Podrobné informace o dalším postupu získáte na majetkovém odboru města.

• odpustí 100 % nájmu za umístění zařízení sloužících pro poskytování prodeje po dobu trvání nouzového stavu, konkrétně jde 
o posezení a předzahrádky

• odsune splatnost místních poplatků za odpad do 31. 10. 2020

• odsune splatnost místních poplatků za psy do 31. 10. 2020

Těmito opatřeními chce vedení břeclavské radnice pomoci svým občanům při zvládání dopadů koronavirové krize. Náklady 
na tato opatření byly předběžně vyčísleny na 4 miliony korun, které bude vedení města hledat jinde. 

Jak to začalo v Břeclavi? 
Bezprostředně po pr vních 

plošných vládních opatřeních 
zasedl krizový štáb ORP Břeclav, 
který zřídil pracovní skupinu. Její 
členové se scházejí denně a sna-
ží se pružně reagovat na poža-
davky a další kroky pro ochranu 
obyvatel Břeclavi. Situace je pro 
všechny nová a náročná, a opat-
ření, která přináší, mohou být 
stresující. Špičkoví odborníci 
z řad policie, záchranných složek, 
zdravotníků a dalších specialistů 
v krizovém štábu jsou ale zárukou 
úspěšného zvládnutí možných 
překážek a zajištění bezpečnosti. 

Jaká opatření vedení města 
dosud přijalo?

Zařídili jsme hlídání dětí pro 
strážníky, zdravotnický personál 
a pracovníky sociálních služeb, 
připravili a rozjeli jsme systém ná-
kupu pro seniory, onkologickým 
pacientům rozvážíme léky a jsme 
připraveni rozvážet seniorům 
také hotová jídla. Nakupujeme, 
distribuujeme a vytváříme záso-
by osobních ochranných pomů-
cek (roušek), sháníme dezinfekci, 
rukavice, brýle, štíty a ochranné 
obleky, které jsou stále nedostat-
kovým zbožím. 

Koupili jsme dva průmyslové 
„vyvíječe“ ozónu, kterými dez-
infikujeme místnosti. Tato meto-

da je velmi účinná. Dezinfikovali 
jsme přestupní termínál, autobu-
sové zastávky, kontejnerová stání 
a další veřejné prostory. Odložili 
jsme bloková čištění na problé-
mových místech – sídlištích. 

 „Ocitli jsme se společně v na-
prosto výjimečné situaci, o které 

se nikomu z nás před pár měsíci 
ani nezdálo. Podobný stav zdra-
votního ohrožení populace nemá 
za posledních sto let u nás obdo-
by. Aby se nám podařilo pandemii 
koronaviru porazit, musíme spo-
lečně překonat překážky, které 
se nám postaví do cesty. Vedení 

města udělá vše, aby pomohlo 
svým občanům a malým podnika-
telům tuto složitou situaci zvlád-
nout, a bude se snažit pomoci 
těm, kteří to potřebují.

Svatopluk Pěček, starosta
Jakub Matuška, místostarosta

Richard Zemánek, místostarosta

Ekonomická opatření břeclavské 
radnice v boji s koronavirem 

Vedení města Břeclavi pomáhá občanům 
od začátku koronavirové krize

U společnosti Hodonský nechala břeclavská radnice zhotovit 6 000 bavlněných roušek pro potřebné.



RADNICE / 3

Vá že n í 
obyvatelé 
Břeclavi, 

situace 
okolo ko-
r o n a v i r u 
nás zasáh-
la větší či 
menší mí-

rou všechny. Utichl veřejný život, 
lidé se zahalili do roušek. Podob-
nou situaci zažilo lidstvo naposle-
dy v letech 1918-1920, kdy řádila 
španělská chřipka. Koronavirus 
znamenal ochromení kulturní-
ho, ale často i pracovního života, 
stagnaci ekonomiky s tím, že ni-
kdo nedokáže předpovědět, jak 
se bude situace dále vyvíjet. 

Za sebe bych chtěl především 
poděkovat nejen všem lidem 
v „první linii“, o kterých informu-
jeme a kterým děkujeme na dal-
ších stránkách Radnice, ale mimo 
to také všem rodičům, kteří musí 
se svými ratolestmi trávit doma 
měsíce od rána do večera, vzdě-
lávat je, často také při práci z do-
mova, což je mnohdy opravdu 
nadlidský úkol. 

Děkuji všem dobrovolníkům, 
kteří se zapojili dnes už světově 
známým šitím roušek, ale také 
dalším, kteří rozváželi potřebným 
léky, jídlo a podobně. Nerad bych 
zapomněl poděkovat těm, kteří 
často za cenu vyčerpání pomá-
hali druhým. A tak tedy děkuji za 
to, že jsme dokázali při této slo-
žité situaci držet při sobě, děkuji, 
že jsme v naprosté většině disci-
plinovaně dodrželi a dodržujeme 
opatření, která pomáhají ochránit 
rizikové skupiny především z řad 
seniorů a chronicky nemocných. 

Mé velké a uctivé poděková-
ní patří rovněž statečným seni-
orům, kteří musí často snášet 
samotu a odloučení, a také všem 
jejich známým, příbuzným a dob-
rovolníkům, kteří se alespoň te-

lefonicky či jinak 
snaží rizikovým 
skupinám jejich 
současnou situ-
aci ulehčit.  

Z a  b ř e c -
lavskou radni-
ci mohu říci, že 
jsme se snažili 
zodpovědně po-
máhat občanům 
města od samot-
ného za čát ku 
pandemie. Kro-
mě jiného jsme 
zavedli ekono-
mická opatření 
v rámci možnos-
tí  města, která mají za cíl napo-
moci lidem zvládnout následky 
koronavirové krize. Ty si ostatně 
můžete přečíst v souhrnu na pro-
tější straně, stejně jako shrnutí 
dalších opatření, která radnice 
pro Břeclavany udělala. 

Samozřejmostí pro město 
bylo sehnat roušky pro potřebné 
a seniory, které jsme v první fázi 
v nákladu šesti tisíc kusů nechali 
ušít u břeclavské společnosti Ho-
donský. Poté se již zapojili i dob-
rovolníci, kteří nám mnoho týdnů 
pomáhali pokrýt potřebná místa 
právě šitím roušek, ale i nákupem 
léků nebo potravin, zejména pro 
seniory. Mimo to následně začala 
proudit také materiální pomoc od 
státu, potažmo kraje, kterou jsme 
dále rozdávali především zdravot-
níkům a lékařům. 

Podařilo se nám rovněž se-
hnat větší množství dezinfek-
ce, kterou jsme distribuovali 
mezi občany Břeclavi, ale také 
jsme dezinfikovali veřejná pro-
stranství, především přestupní 
terminál, zastávky MHD, lavičky, 
kontejnerová stání a další.  

Krizový štáb ORP Břeclav, po-
tažmo jeho stálá pracovní sku-
pina, se schází denně s tím, že 

se vždy ihned reagovalo na nově 
vzniklé situace. V současnosti 
máme naskladněno několik tisíc 
roušek pro potřebu základních 
a mateřských škol a objednány 
další čtyři tisíce litrů denaturova-
ného lihu k míchání dezinfekce. 

Kromě toho disponujeme 
také profesionálními ionizátory 
a několika stovkami celoobliče-
jových masek CM4. Jejich účin-
nost odpovídá respirátorům třídy 
FFP3 a část jich byla distribuo-
vána např. k jednotkám dobro-
volných hasičů, na Technické 
služby nebo městským strážní-
kům a do Domova seniorů. Další 
masky z Břeclavi využily také Val-
tice, HZS v Břeclavi a Hodoníně 
aj. V rámci partnerství putovalo 
padesát masek do Lysé nad La-
bem. Nikdo netuší, jak se situace 
vyvine v dalších měsících, proto 
chceme být v rámci možností co 
možná nejlépe připraveni.

Důležitou věcí pro mnoho 
Břeclavanů je možnost vyřídit si 
doklady nebo jiné náležitosti na 
městském úřadě v Břeclavi, pro-
to se už od 20. dubna postupně 

začaly rozšiřovat úřední hodiny 
pro veřejnost, samozřejmě za 
dodržení přísných hygienických 
opatření.  

Za zmínku stojí i zajištění uby-
tování na břeclavském zimním 
stadionu pro osmdesát vojáků, 
kteří policistům pomáhají střežit 
státní hranici. 

V posledních dvou měsících se 
toho dělo opravdu mnoho. Jsme 
rádi, že se nám podařilo domlu-
vit s distributorem zpravodaje na 
roznášce, která byla právě z důvo-
du koronaviru pozastavena, a mů-
žeme vám tak doručit informace 
z dění v Břeclavi právě v uplynu-
lém období. Doufám a chci věřit, 
že v následujících měsících se si-
tuace stabilizuje a Radnice zapl-
něná zprávami o koronaviru, se 
stane historií, která se nebude 
opakovat. 

Přeji všem Břeclavanům co 
možná nejrychlejší návrat k nor-
málu a ještě jednou velké díky za 
to, že v této nelehké době drží-
me při sobě.   

 Bc. Svatopluk Pěček, 
starosta Břeclavi

Slovo starosty

Břeclavané v době krize táhnou za jeden provaz

Zastupitelstvo a rada online
Historicky první online jednání Rady města Břeclavi se usku-

tečnilo ve středu 8. dubna 2020. Stejným způsobem se konalo 
jednání zastupitelstva 22. dubna 2020. To se odehrálo ve výji-
mečném režimu a projednávaly se výhradně body, které nebylo 
možné odložit - výběrové řízení na hromadnou dopravu a aktu-
alizace vyhlášek města o klidu, a také o pohybu psů. Záznam 
zastupitelstva vč. hlasování jednotlivých účastníků si můžete 
prohlédnout na youtube: https://1url.cz/@ZMduben.  (an)

Z důvodu mimořádné situace v návaznosti na pande-
mii koronaviru nemohla být distributorem do schránek 
bezpečně doručena dubnová Radnice. Prosíme proto, 
abyste nereklamovali nedoručení dubnového zpra-
vodaje do schránek. Dubnové číslo Radnice nevyšlo.  
Děkujeme za pochopení.
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Nouzový stav – uzavření hospod a hraničního přechodu
Od 12. 3. začal platit na úze-

mí ČR nouzový stav, tehdy zatím 
na 30 dnů. Břeclavská Tereza 
uzavřela svá spor toviště vč. 
krytého bazénu a zimního sta-
dionu. Počet lidí, kteří se mohli 
účastnit jedné akce, klesl na 30. 
Hospody a restaurace nemohly 
být otevřeny mezi 20.00 a 6.00 
hod. O dva dny později musely 
tyto provozy zavřít zcela. Vlá-
da rovněž omezila volný pohyb 
osob. Od 14. 3. začaly kontro-
ly na hranicích s Rakouskem 

a Německem. Přechod Reintal 
byl uzavřen. Nejblíže bylo mož-
né překročit hranice ve Valti-
cích nebo v Mikulově. Hranice 
uzavřeli také Slováci. Od 16. 3. 
přitom bylo až na výjimky zaká-
záno cestovat do zahraničí. Za-
čal platit zákaz vstupu občanů 
z rizikových zemí v souvislosti 
s nákazou koronaviru na území 
ČR. Břeclavská radnice vyzvala 
v souvislosti s nastalou situa-
cí občany k omezení návštěv 
městského úřadu.  (dav)

Kontroly hranic, zavření škol a školek, testovací stan, problé-
my v nemocnici, dobrovolnická činnost nebo autobusy zdarma... 
Břeclav ovlivnil mimořádný stav v souvislosti s koronavirem. 
Ty nejdůležitější události v chronologickém sledu připomíná-
me na následujících stranách Radnice.   

Konec února 
– zvažte cestu do Itálie

Už ke konci února jsme upo-
zorňovali občany, aby zvážili svo-
ji návštěvu do zemí s výskytem 
koronaviru. V Evropě se to týkalo 
zejména cest do regionů severní 
Itálie. Občané, kteří se i přes upo-
zornění do ciziny vydali, měli sle-
dovat svůj stav a případné příznaky 
nemoci hlásit svému lékaři nebo 
kontaktovat pohotovost. Upozor-
ňovali jsme na nutnost dbát zá-
sad hygieny rukou a vyvarovat se 

přelidněným místům. V tuto chví-
li však ještě nikoliv v souvislos-
ti s koronavirem, ale především 
s chřipkovou epidemií. Už na za-
čátku března však Krajská hygi-
enická stanice Jihomoravského 
kraje zřídila informační linku pro 
osoby s podezřením na nákazu ko-
ronavirem. Návštěvy břeclavské-
ho Domova seniorů již začátkem 
března musely dodržovat zvýšená 
hygienická opatření.  (dav)

Hromadné akce zrušeny
Úvod března znamenal také 

nejistotu ohledně pořádání akcí. 
Zásadně se přitom zpřísnila mi-
mořádná opatření týkající se 
lidí, kteří se vraceli z Itálie. Ti už 

museli absolvovat 14denní ka-
ranténu. Úplný zákaz návštěv 
v břeclavském Domově seniorů 
nastal už 10. března. Zatímco na 
začátku března se o rušení hro-

madných akcí neuvažovalo, 
10. 3. už bylo všechno jinak. 
Počínaje tímto datem bylo po-
voleno pořádat akce pouze do 
stovky návštěvníků. Šanci tak 
ještě pořád měly i velké jar-
ní svatby. V souvislosti s tím 
se ale př istoupilo k rušení 
některých hromadných akcí 
v Břeclavi, u kterých se před-
pokládala vyšší návštěvnost. 
Postupně tak byl zrušen např. 
Břeclavský pivní košt nebo 
Velikonoční inspirace. O den 
později, 11. 3. se zavřely školy. 
Městská knihovna fungovala, 
ale zrušila akce pro veřejnost. 
 (dav)

 

Armáda na hranicích 
a dobrovolnická činnost 

Po čtvrt století se do Břec-
lavi v půlce března vrátili vojáci 
české armády. Dočasný domov 
zde našlo osmdesát vojáků, kteří 
policistům pomáhali s ostrahou 
hranic se Slovenskem a Rakous-
kem. Břeclavská radnice poskyt-
la armádě kapacitu ubytovny na 
zimním stadionu. Město Břeclav 

začalo v půli března společně 
s organizací ADRA dávat dohro-
mady dobrovolníky. Ti měli za 
úkol pomáhat s nákupy jídla či 
léků seniorům, venčit psy, hlídat 
děti zdravotním sestrám apod. 
Už od začátku se k dobrovolnic-
tví hlásilo mnoho desítek Břec-
lavanů.   (dav)

Koronavirus v čase. Co se dělo v Břeclavi
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Městský úřad omezil provoz
Od poloviny března se rovněž 

zpřísňovala opatření Městského 
úřadu v Břeclavi. Zdravotní stav 
klientů začali u vstupu na úřad 
kontrolovat městští policisté, 
do budov bylo vpouštěno pou-
ze malé množství osob. Úřední 

hodiny byly omezené. Od 18. 3. 
byl městský úřad pro veřejnost 
uzavřen s výjimkou podatelny 
v omezené době. Omezení úřa-
du se začala uvolňovat a vracet 
ke standardnímu režimu v druhé 
polovině dubna.     (dav)

Parkomaty byly mimo provoz, 
zastupitelstvo zrušeno

V souvislosti s nouzovým sta-
vem byly od 16. 3. dočasně zrušeny 
modré, tedy rezidentní parkovací 
zóny. Do odvolání tak byly uvede-
ny mimo provoz také parkomaty 
města. Za parkování se tak ne-
platilo do 3. 5. 2020. Vzhledem 

k nízkému počtů dětí město Břec-
lav rovněž rozhodlo o uzavření MŠ 
do odvolání (16. 3. už MŠ navštěvo-
valo pouze 7 % dětí). Zrušeno bylo 
také jednání březnového zastupi-
telstva, které se o měsíc později 
konalo online. (dav)

Tisíce roušek pro potřebné 
V druhé polovině března nařídi-

la vláda v souvislosti s nastalou si-
tuací povinné nošení roušky či jiné 
ochrany úst a nosu na veřejnosti. 
V tu chvíli byl však roušek nedo-
statek. Proto si lidé začali roušky 
šít sami. Břeclavská radnice při-
tom hned zareagovala a necha-
la zhotovit celkem 6 000 roušek 

pro potřebné. Roušky poté měs-
to rozdávalo seniorům, sociálním 
pracovníkům, řidičům autobusů, 
prodavačům, záchranné službě 
nebo městské policii. Díků není 
nikdy dost a tak opět děkujeme 
těm, kteří věnovali svůj čas i pení-
ze šití roušek a rovněž je rozdávali 
potřebným.  (dav)

MHD: Režim bez odbavení 
Do prostředků hromadné 

dopravy se od poloviny března 
mohlo vstoupit pouze s ochra-
nou úst a nosu. Zakázán byl ná-
stup i výstup dveřmi u řidiče. 
Cestující měli rovněž zakázáno 

vstupovat do prostoru v okolí ři-
diče. V jistém smyslu slova tak 
byla jízda autobusy bezplatná, 
resp. v autobusech MHD se až 
do druhé poloviny dubna neod-
bavovalo. (dav, foto BORS)

Koronavirus na Břeclavsku 
a problémy v nemocnici 

Koronavirus na Břeclavsku se 
objevil v půli března. První potvr-
zené případy byli dva muži, kteří 
se měli nakazit v Itálii. Dalším na-
kaženým byl rovněž v polovině 
března potvrzený lékař břeclav-
ské nemocnice, která uzavřela 
ARO a zastavila veškeré opera-
ce mimo císařského řezu. V dal-
ších dnech  proběhlo testování 
zaměstnanců a pacientů nemoc-
nice, které pozitivní výsledky na 
koronavirus nepotvrdilo. ARO se 
na konci března otevřelo. Mezitím 
byl zjištěn koronavirus u brigád-

nice v břeclavském LIDLu. Ve-
dení společnosti ale ubezpečilo 
veřejnost, že hygienická opat-
ření v prodejně jsou vyhovující, 
karanténu dalších zaměstnanců 
nenařídilo, provozovnu vydezin-
fikovalo a Krajská hygienická sta-
nice povolila standardní provoz 
prodejny. V úvodu dubna mělo 
na koronavirus pozitivní výsled-
ky několik zaměstnanců břeclav-
ské nemocnice z oddělení ARO 
a ORL. Nemocnice proto začala 
testovat každého pacienta přijí-
maného k hospitalizaci.        (dav)
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Odběrový stan v Břeclavi 
V druhé půli března vyrostl 

u břeclavské nemocnice stan na 
odběr vzorků od občanů s po-
dezřením na onemocnění koro-
navirem SARS-Cov-2. Odběrové 
místo vzniklo na základě roz-
hodnutí Krizového štábu Jiho-
moravského kraje a jeho provoz 
zajistila Nemocnice Břeclav. 

Průjezdný stan byl určen pou-
ze pro odběry z okénka osob-
ního vozu. K testování posílala 
občany Krajská hygienická stani-
ce Brno nebo praktický lékař. Ve 
výjimečných případech ve stanu 
testovali zdravotníci i příchozí 
bez doporučení, kterým namě-
řili teplotu přes 38 °C.  (dav)

Ekonomická opatření města, 
blokové čištění, zápisy do ZŠ

Břeclavská radnice ke konci 
března rozhodla z důvodu ome-
zeného pohybu osob o zrušení 
blokového čištění na velkých 
sídlištích města – Na Valtic-
ké, Slovácká a Dukelských hr-
dinů. Rovněž bylo v tuto dobu 
rozhodnuto o posunutí termí-
nu poplatků za odpady a psy 

z 31. 5. na 31. 10. 2020 a dal-
ších důležitých ekonomických 
opatřeních, o kterých více in-
formujeme na str. 2. Zápisy do 
1. tř íd základních škol letos 
kvůli vzniklé situaci probíhaly 
nestandardně bez účasti dětí. 
Tradiční postupy nahradila on-
line komunikace.  (dav)

Školkovné 
Město Břeclav rovněž dopo-

ručilo břeclavským mateřským 
školám vzhledem k mimořádné 
epidemiologické situaci snížení 
měsíční výše úplaty školkovné-
ho za březen o polovinu. Veškeré 
změny v souvislosti s platbou škol-
kovného jsou však plně v kompe-

tenci ředitelů jednotlivých škol. 
Pro více informací týkajících se 
školkovného v následujících týd-
nech a měsících proto prosím sle-
dujte web mateřské školy, kterou 
vaše dítě navštěvuje, případně 
kontaktujte e-mailem nebo tele-
fonicky zástupce MŠ. (dav)

Nouzový stav prodloužen do 17. 5. 
Nouzový stav v souvislosti 

s koronavirovou pandemií začal 
v České republice platit 12. 3., 
s dobou trvání na 30 dnů s tím, 
že byl následně prodloužen do 
konce dubna. V době uzávěrky 
Radnice byl opět prodloužen, 
tentokrát do 17. května. Podle 

pracovní skupiny expertů mini-
sterstva zdravotnictví je jedinou 
pojistku proti zásadnímu zhorše-
ní situace možnost udržení urči-
tých omezení života společnosti 
v nezbytně nutné míře, což řeší 
právě prodloužení nouzového 
stavu země.  (dav)

Prevence v Břeclavi: Dezinfekce 

Břeclavská radnice nechala 
v dubnu dezinfikovat zastávky 
MHD, autobusové nádraží, kon-
tejnerová stání, lavičky a další 
veřejné prostory. Dezinfekci pro-
vedli dobrovolní hasiči z Poštor-
né a Staré Břeclavi a pracovníci 

Technických služeb. Město Břec-
lav rovněž zakoupilo profesionální 
ionizátory, které slouží k dezinfek-
ci vnitřních prostor vozidel a bu-
dov (např. učebny, sály, knihovny, 
jídelny, provozovny stravování, po-
koje domova seniorů …).  (dav)

Nový informační kanál už brzy! 
Sledujte FB nebo web města

Aktuální novinky o dění ve městě, informace ze škol, organi-
zací nebo od občanů. V době koronavirové krize se ukázalo, že je 
potřeba informovat co nejvíce občanů o důležitých krocích, které 
se dotýkají jejich životů. Proto se vedení města rozhodlo zahájit 
zkušební televizní vysílání na vlastním infokanálu města Břeclav. 
Podrobné informace o jeho spuštění a naladění najdete v nejbližší 
době na webu a FB města.  (jp)
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I přes komplikovanou situ-
aci způsobenou malým virem 
jedou rozběhnuté investiční 
akce v Břeclavi dál. Z těch nej-
větších jmenujme například 
rekonstrukci Domova seniorů 
Břeclav, opravy zámecké věže 
nebo výstavbu další části cyk-
lostezky podél ulice Bratislav-
ská. Úprav a oprav chodníků 
se dočkaly i další břeclavské 
ulice. 

Věž břeclavského zámku 
byla už dlouho v havarijním sta-
vu. Přes měsíc ji proto Břecla-
vané mohou spatřit obehnanou 
lešením. Po stratigrafickém prů-
zkumu v průběhu března začaly 
samotné stavební práce. Hotovo 
přitom bude do konce listopa-
du 2020. Součástí revitalizace 
věže je i oprava omítek a sanace 
zdí. Téměř půl milionu na opra-
vy břeclavská radnice získala 
z dotací Havarijního programu 
Ministerstva kultury, o dalšího 
půl milionu požádala Jihomorav-
ský kraj. Zbylou částku financuje 
město Břeclav. Celkem revita-
lizace jižní věže vyjde na 5,765 
mil. korun. 

„Rekonstrukcí jižní věže jsme 
zahájili tolik potřebné opravy 
zámku. Těm předcházel arche-
ologický průzkum, který ukázal 
bohatou historii místa. Víme, že 
břeclavský zámek a jeho okolí 
má velký potenciál. Vše je ale 
o penězích a ty se snažíme získat 
všemi dostupnými prostředky. 

Podali jsme proto další žádosti 
o dotace na jeho opravu,“ vysvět-
lil břeclavský starosta Svatopluk 
Pěček.

Práce pokračují také na re-
konstrukci Domova seniorů. Za-
tím to navíc vypadá, že opravy 

budou dokončeny dříve, než se 
původně předpokládalo. Reálné 
dokončení prací v rámci první 
etapy se předpokládá už v červ-
nu. Původně se přitom mělo pra-
covat až do září letošního roku. 
Ze stomilionové investice hra-
dí dotace 44 milionů korun. Po 
dokončení nového zázemí pro 

technické a stravovací úseky 
v rámci první etapy bude násle-
dovat rekonstrukce stávající jí-
delny. Na tu už radnice zadala 
studii. 

Také cyklostezka na ul. Bra-
tislavská pokračuje podle plá-
nu. Hotovo by tak mělo být za 
dva měsíce. Stavebníci právě pra-
cují na chodnících a veřejném 
osvětlení vnitrobloku. Poté se 
práce přesunou k přechodům, 
které v rámci rekonstrukce zís-
kají nasvětlení. Na cyklostezku 
se radnici podařilo získat na do-
tacích 4,3 milionu korun. Zbytek 
z 13,85 mil. je hrazen z rozpoč-
tu města.  

Některé plánované investice, 
respektive termín jejich realiza-
ce, muselo vedení města pře-
hodnotit. Je totiž potřeba brát 
zřetel na finanční dopady nou-
zového stavu. 

Po zhodnocení současné si-
tuace se vedení města rozhodlo 
hledat nutné úspory především 
v provozních nákladech. Na pří-
ští rok se tak odsouvají jen akce, 
které by se z důvodu termíno-
vých kolizí v letošním roce ne-
stihly (např. úprava přednádraží), 
nebo na které letos město ne-
získalo dotaci (například oprava 
veřejného osvětlení na ulici Li-
dická).  (dav, juh)

Domov seniorů, zámecká věž, cyklostezka: 
COVID-19 investice v Břeclavi nestopnul
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„Chceme poděkovat lidem ve společnostech a institucích, které nám v této složité době svojí obětavostí a přístupem pomá-
hají zvládat těžké chvíle spojené s pandemií. Poděkovat chceme zkrátka všem, kteří jsou společně ochotni překonávat překáž-
ky, o kterých se nikomu z nás před několika měsíci ani nezdálo,“ oceňují starosta a místostarostové Břeclavi spolupráci všech 
občanů města.

Na dalších čtyřech stranách děkujeme v seriálu těm, kteří byli a jsou v první linii boje proti koronaviru.

ZŠ Slovácká pomáhá lidem z první linie

ZŠ Slovácká se stará o vý-
uku dětí lékařů, záchranářů, 
policistů nebo poskytovatelů 
zdravotních služeb v Břeclavi. 
Byla jednou z prvních škol, kte-
rá nabídla vedení města Břeclav 
a kraji svou pomoc, kraj nabídku 
přijal a zařadil školu mezi osm 
zařízení v Jihomoravském kraji, 
která pomáhají rodičům z první 
linie v boji s koronavirem.

„V současné době máme jed-
nu tř ídu, ve které učí kantoři 
a dobrovolníci v menších sku-
pinkách děti v různých věkových 
kategoriích,“ říká ředitel školy 
Martin Janošek. „V jedné skupi-
ně může být asi 15 dětí, kapa-
city máme ještě klidně na další 
dvě třídy pro zaměstnance ne-
mocnice, domova seniorů nebo 
policistů.“ 

Děti si ve škole udělají pod 
ohledem zkušených pedagogů 
úkoly, které dostanou od svých 
učitelů v rámci domácí výuky 
a zároveň látku procvičují a opa-
kují.

Velkým bonusem je také fun-
gování školní jídelny, která pro 
děti uvaří. A když už je v provo-
zu jídelna, byl jenom krok k roz-
hodnutí, vařit pro další potřebné. 

V současné době vaří ve školní jí-
delně také kolem 20 obědů pro 
strážníky z Městské policie.

Poděkování patří vedení ško-
ly, pedagogům, dobrovolníkům, 
ale také kuchařkám a pomoc-
nému personálu školy, bez kte-
rých by něco podobného nebylo 
možné. 

(jp, foto archiv ZŠ Slovácká)

Strážníci kontrolují dodržování opatření  
a rozdávají ochranné pomůcky 

Rovnou v první linii boje 
proti pandemii se ocitli stráž-
níci Městské policie Břeclav. 
Jedním z každodenních kroků je 
jejich role při dodržování vlád-
ních opatření.

„Novou zkušeností pro nás 
bylo zejména opatření kolem no-
šení roušek na veřejnosti, kde jsme 
na jedné straně těmi, kteří dodržo-
vání vládních usnesení v terénu 

kontrolují a vymáhají, ale zároveň 
můžeme rychle reagovat na poru-
šení nařízení tím, že ušité roušky 
obyvatelům rovnou nabídneme,“ 
popsal situaci velitel Městské po-
licie Stanislav Hrdlička.

Městská policie je důležitým 
článkem řetězce opatření, kte-
rá je ve městě třeba zajistit. Svoz 
ochranných textilních roušek 
od zaměstnanců a dobrovolní-
ků městského úřadu nebo od 
obětavých obyvatel města, kte-
ří se snažili zapojit do pomoci 
ostatním, distribuce roušek se-
niorům, osobám tělesně posti-
žených nebo těm bez domova. 
Významnou částí práce strážní-
ků je také distribuce respirátorů 
a ochranných roušek do ambu-
lancí stomatologů, praktických 
lékařů, lékáren a lékařských spe-
cialistů, kde se snaží operativně 
pomáhat s dodáním potřebných 
ochranných pomůcek.

Strážníci zajišťují také zdravot-
ní kontrolu vstupu do úředních 
budov, měření teploty návštěv-
níků, usměrňování počtu klientů, 
dodržování bezpečné vzdálenosti 
atd. Odpovídají také za organizaci 
vozidel najíždějících do odběro-
vého stanu u nemocnice, tedy do 

místa kontrolních odběrů vzorků 
na koronavirus.

Děkujeme všem pracovníkům 
Městské policie za jejich oběta-
vost, trpělivost, nasazení a odhod-
lání, které je nyní příkladem pro nás 
všechny. 

 (jp, foto archiv MP Břeclav)

Naši hrdinové těžkých dnů



RADNICE / 9

Zaměstnanci i klienti Domova seniorů  
zvládají situaci na jedničku

Jedním z míst, kam směřuje 
v této době obrovská vlna soli-
darity, je Domov seniorů. Právě 
sem přinášejí lidé množství jedno-
rázových i látkových roušek, prá-
vě sem každý den někdo zavolá 
s otázkou, co je ještě třeba koupit, 
přinést, pořídit, s čím je možné ješ-
tě pomoci. Péči o nejohroženější 
skupinu obyvatel zvládá Domov 
seniorů na jedničku.

„To jediné, co nemůžeme na-
šim klientům dát my, je kontakt 
jejich blízkých. Nejdůležitější je, 
aby rodiny a blízcí našim klien-
tům denně volali, posílali e-maily 
nebo psali. Ke komunikaci mohou 
také využívat nové WiFi připoje-
ní pro videohovory. To byl skvělý 
nápad našich zaměstnanců, kte-
rý se setkal s velkým úspěchem,“ 
říká ředitel Domova seniorů David 
Malinkovič.

Pro snížení závislosti na jed-
norázových ústenkách oslovil 
Domov seniorů dobrovolníky 
z Patchworkového klubu Břec-
lav nebo Moravské oděvní závo-
dy, kde ušili pro personál i klienty 
látkové roušky. Vděčný je také 
za okamžitou pomoc ostatních 
příspěvkových organizací města 
Břeclav. Městské muzeum a ga-
lerie pomáhá při rozvozu obědů 
seniorů v Břeclavi, základní školy 
poskytují kuchařky, které chybí 
ve stravovacím provozu, v Měst-
ské knihovně šijí pro klienty DS 

roušky. Pracovníci města a Měst-
ské policie poskytují pomoc při 
zajišťování ochranných pracov-
ních pomůcek, Jihomoravský kraj 
distribuuje vládní nákupy a ve-
dení zmiňuje také význam me-
todických doporučení Asociace 
poskytovatelů sociálních služeb 
ČR.

Důležitou roli plní Domov se-
niorů také při péči o seniory, kteří 
bydlí doma, ale chodí si pro obědy 
do jednotlivých výdejen v různých 
městských částech. Jen těmto kli-
entům uvaří denně 300 jídel do 
jídlonosičů.

Opatření v boji proti případ-
nému šíření koronaviru jsou roz-
sáhlá. Objekt byl rozdělen na tři 
základní části: stravovací úsek 
(ten je zcela oddělen i s prádel-
nou), budova Domova pro senio-
ry a domov se zvláštním režimem 
(zde jsou separována i jednotlivá 
patra). Setkání zaměstnanců jed-
notlivých částí je pouze nahodi-
lé. Zrušena byla jídelna, strava se 
podává pouze na pokoje nebo do 
kluboven v jednotlivých patrech. 
Klienti z jednotlivých budov se 
nesetkávají ani při vycházkách do 
zahrady. Je zaveden velmi přísný 

režim pro vstup do objektu a sa-
mozřejmostí je dezinfekce rukou 
a měření tělesné teploty. Nově je 
také připraven na případné zave-
dení karantény.

Poděkování patří všem. Klien-
tům za trpělivost při dodržová-
ní nových opatření, která je mají 
chránit, zaměstnancům za mi-
mořádné nasazení a obětavost, 
které tato mimořádná situace vy-
žaduje. Poděkování patří ošetřo-
vatelkám, sestrám, odborníkům, 
zaměstnancům v kuchyni i v po-
mocných profesích.

(jp, foto dav)
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Policie kontroluje pořádek a s vojáky střeží hranice
Příslušníci Policie České re-

publiky se v době nouzového 
stavu zabývají nejen porušová-
ním vládních nařízení přísluš-
níci Policie České republiky. 
V pravidelných 12hodinových 
směnách slouží na státních hra-
nicích spolu s vojáky a celníky.

„Co se týče opatření na hrani-
cích, směrem do republiky jsme 
k 30. 3. odepřeli vstup 2 119 oso-
bám, v opačném směru jsme 
zamezili v odcestování 1 670 oso-
bám. Dodržování opatření vlády 
jsme zkontrolovali na území kra-
je v 18 373 případech,“ uvedl Pa-
vel Šváb, vedoucí oddělení tisku 
a prevence Kanceláře Krajského 
ředitelství Policie Jihomoravské-
ho kraje. Dochází ale také k po-
kusům o nelegální překročení 
hranice, za které všem hrozí tuč-
ná pokuta.

Teplé počasí povzbudilo více 
lidí k procházce v přírodě, takže 
se navýšily počty osob pohybují-
cích se na veřejnosti bez ochran-
né roušky. Během víkendu tak 
policisté v Jihomoravském kra-
ji řeší i stovky přestupků, které 
se týkají chybějících ochranných 
prostředků. 

Společné poděkování policis-
tů, vojáků a celníků míří ke všem 
dobrovolníkům, majitelům re-
staurací a kaváren, cukráren, pi-
zzerií, ale také do soukromých 
firem, které jim jejich prostřed-
nictvím posílají do služby na 

hranicích dobroty všeho druhu. 
Takovému přilepšení málokdo 
odolá.

Policisté samozřejmě i nadá-
le dohlížejí na veřejný pořádek, 
bezpečnost a plynulost silničního 
provozu. Díky jejich nasazení není 

ohroženo vyšetřování trestních 
věcí. Zároveň policisté a krimi-
nalisté upozorňují na to, že spá-
chání některých trestných činů 
v době nouzového stavu země je 
důvodem pro použití vyšší trestní 
sazby.  (jp, foto archiv AČR)

Hasiči pomáhali distribuovat dezinfekci, stavět zábrany i stan
Hasiči HZS Břeclav pracují 

ve speciálním režimu a v jejich 
každodenní práci se změnilo 
vlastně všechno. Dříve provádě-
né společné nástupy směn byly 
zrušeny a střídání probíhá tak, 
aby jednotlivé směny nepřišly do 
vzájemného kontaktu. Následuje 

provedení dezinfekce celé stanice 
včetně vozidel. Každá směna má 
povinnost během své 24hodino-
vé služby dezinfikovat stanici nej-
méně dvakrát.

„Běžně se u nás střídají tři smě-
ny, v tomto období ale pracujeme 
ve čtyř směnném režimu, což nám 

zajistí plnou funkčnost hasičské 
stanice i v případě, že by jedna ze 
směn musela nastoupit do karan-
tény. Dalším specifikem je, že ha-
siči slouží v minimálních stavech, 
tedy osm hasičů na směnu. Ubylo 
nám zásahů, protože jsou lidé více 
doma, ale přibylo činností spoje-

ných s opatřeními v souvislosti 
s nákazou COVID-19,“ říká major 
Vladimír Plodek, velitel hasičské 
stanice Břeclav.

Hasiči pomáhali také při stav-
bě stanu pro odběrné místo před 
břeclavskou nemocnicí, s instala-
cí mobilních zábran na státních 
hranicích nebo kontejnerových 
buněk jako zázemí pro policii a ar-
mádu na hranicích. Spolupracu-
jí také při distribuci dezinfekce 
a ochranných pomůcek pro jed-
notky dobrovolných hasičů a do 
nemocnic.

„V této situaci také více spolé-
háme na spolupráci kolegů z řad 
dobrovolných jednotek, kteří nyní 
zasahují samostatně u událostí, 
kde není účast profesionálních ha-
sičů nutná,“ doplnil velitel Plodek.

Všechna tato opatření kladou 
zvýšené nároky na hasiče ve služ-
bě, což vnímají i občané, kteří je 
podporují. Poděkování patří těm, 
kteří pro ně šili ochranné roušky 
i těm, kteří je zásobují skvělým 
obědem nebo zákuskem a všem 
ostatním, kterým nejsou lhostejní. 

 (jp, foto archiv HZS Břeclav)
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Péče o seniory v době pandemie sestry prověří
Domácí zdravotní péči po-

skytuje pacientům na území 
celého okresu Břeclav RE-
MEDIA CENTRUM, spol. s r.o. 
Práce je to obtížná i v běžných 
podmínkách, protože se jedná 
o péči o pacienty všech věko-
vých kategorií, ale především 
o seniory v domácím prostředí. 
V době pandemie je situace ješ-
tě složitější.

„Práce našich sester je nyní sa-
mozřejmě ztížená. V ochranných 
pomůckách se pochopitelně hůř 
pracuje, ale hlavně musíme při-
způsobit práci v domácnostech 
zpřísněným hygienickým pod-
mínkám, a zároveň vše vysvětlit 
pacientům a jejich blízkým. Už jen 
přesvědčit seniory a jejich rodin-
né příslušníky, že musí mít rouš-
ku v době přítomnosti sestry, je 
mnohdy nadlidský úkol,“ popi-

suje některé situace Lenka Cejn-
ková, ředitelka zdravotní péče 
Remedia centra.

Na začátku krize pociťovalo 
Remedia centrum nedostatek 
ochranných a dezinfekčních po-

můcek a největším problém byly 
samozřejmě roušky, ochranné 
pláště a dezinfekce. Roušky uši-
li a věnovali zdarma personá-
lu i klientům dobrovolníci z řad 
známých a vděčných rodinných 
příslušníků pacientů. Na kon-
ci března dorazily také roušky 
KN95 ze státní dodávky od Jiho-
moravského kraje. Celý kolektiv 
se nyní schází jen v nejnutněj-
ších případech, aby minimalizo-
val riziko při poskytování domácí 
péče potřebným.

Děkujeme všem sestrám v te-
rénu, které se starají o pacienty 
v jejich domácím prostředí. Dě-
kujeme za obětavost, trpělivost 
a péči. Děkujeme za optimismus 
a jejich přístup, který v této těžké 
době našim blízkým pomáhá zvlá-
dat jejich obavy.

(jp, foto archiv Remedia)

Technické služby tvoří logistickou základnu města 
Jedním z důležitých komu-

nikačních bodů v životě města 
se staly v době koronavirové 
krize Technické služby města 
Břeclav. Právě tady vznikl pro-
stor, odkud vyrážejí na pomoc 
seniorům dobrovolníci ze spo-
lečnosti ADRA a břeclavští skau-
ti. Už od začátku stavu nouze 
zajišťovaly Technické služby pro 
město úplně nové potřebné čin-
nosti.

„Stali jsme se klíčovým mís-
tem pro distribuci materiálu na 
šití roušek, jezdili jsme pro látky 
k těm, kteří je nabízeli, rozváže-
li je k švadlenkám, které zdar-
ma roušky šily, abychom je zase 
od nás rozdělovali dál,“ popisu-
je nezvyklou činnost v prvních 

dnech nouzového stavu v ČR ve-
doucí Technických služeb Karel 
Osička, který je zároveň členem 
krizového štábu města. „Plní-
me spoustu úkolů vedení měs-
ta a pracovní skupiny krizového 
štábu města, která denně řeší 
operativní potřeby v souvislosti 
se současnou krizí. Zajistili jsme 
materiál k dezinfekci autobuso-
vých zastávek a intenzivně spo-
lupracujeme s městskou policií 
při krizových opatřeních. Podaři-
lo se nám zajistit dezinfekci a její 
distribuci potřebným,“ doplnil 
Karel Osička.

Technické služby zároveň vy-
konávají všechny činnosti, kte-
ré jim přísluší. I nadále probíhá 
údržba veřejné zeleně, jarní úkli-

dové práce, úpravy veřejného 
osvětlení a drobná stavební čin-
nost. Vítaným pomocníkem je 
také moderní stroj pro zametání 
prachu v ulicích, který se v této 
době osvědčil dvojnásobně. Zá-
roveň řeší podněty občanů, které 
jsou pro ně zdrojem informací, za 
který děkují.

Speciální poděkování pa -
tří vedení Technických služeb 
a všem jejich zaměstnancům za 
to, že pro ně není žádná výzva 
problémem, a s návrhy na nová 
řešení přicházejí sami. Všichni 
v této krizi napnuli své síly, rych-
le se přizpůsobili novým pod-
mínkám a udělali tak pro nás 
všechny mnohem víc, než bylo 
jejich pracovní povinností. (jp, foto archiv TS Břeclav)

V sérii poděkování lidem v „první linii“ budeme pokračovat v následujícím čísle zpravodaje. 
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Revitalizace areálu bývalé-
ho cukrovaru v centru města 
je dlouhodobým cílem radnice. 
Areál je součástí území, které 
má prioritu z hlediska rozvoje 
centra města.  

Záměrem Města Břeclav je 
v letošním roce vypsat veřejnou 
architektonickou soutěž na ře-
šení bývalého areálu cukrovaru 
v centru města. Architektonic-
ká soutěž je jedním z nejlepších 

způsobů, jak ověřit uvažovaný 
způsob využití a zároveň jak do 
procesu revitalizace zapojit kva-
litní architekty, se kterými bude 
záměr postupně realizován. 

V Zadání se v současné době 
počítá s novou městskou kni-
hovnou a multifunkčním sá-
lem (přibližně 500 míst pro 
sezení), multifunkčními by-
tovými domy (např. podnika-
telské byty s provozovnami), 

s prostory pro služby, tržiště, 
restaurace, kavárny, a dále přip. 
také s coworkingovým cent-
rem. Parkování by mělo být 
v přiměřeném rozsahu tak, aby 
nebylo zatěžováno okolí. Řeše-
na bude vazba na cyklostezky, 
úkolem bude také oživení ná-
břeží, a nová veřejná prostran-
ství s veřejnou zelení.   

Vážení spoluobčané, zajímá 
nás váš názor. Pokud máte zá-

jem, napište nám vaše náměty. 
Svůj názor můžete vyjádřit po-
mocí elektronického dotazníku 
na webových stránkách města 
https://breclav.eu/urad/
cukrovar, nebo v tištěné podo-
bě dotazníku a přiloženém výřezu 
mapy z KN. Na uvedené webové 
adrese naleznete také vyhodno-
cení ankety nebo další dokumenty 
a informace k revitalizaci prostoru 
bývalého cukrovaru.    (jp, foto dav)

Dotazy průzkumu
1. Souhlasíte, že území cukrovaru je prioritní oblastí rozvoje 

města?

Ano / Ne

2. Myslíte si, že by prioritou mělo být jiné území ve městě?

Ano / Ne

 Pokud ano, které? ........................................................................................

3. Jaký je Váš názor na zamýšlený nový způsob využití? Chybí 
některé funkce? 

 .............................................................................................................................

 .............................................................................................................................

 .............................................................................................................................

4. Která funkce Vám v centru města nejvíce chybí? 

 .............................................................................................................................

Odpovědi můžete zaslat e-mailem na e-mailovou adresu  
bronislava.juricova@breclav.eu, osobně předat na podatelně MěÚ 
Břeclav nebo vyplnit dotazník na webových stránkách města. 

Revitalizace areálu bývalého cukrovaru 
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Od 20. dubna 2020 začalo 
lepení permanentních čáro-
vých/QR kódů na popelnice 
u RD. Prosíme všechny obyva-
tele rodinných domů v Břecla-
vi, aby označili svoje popelnice 
– nádoby na směsný odpad 
u domu.

Pro identifikaci jednotlivých 
nádob je třeba, abyste napsali 
na Vaši popelnici (barvou, kří-
dou, fixem, rtěnkou nebo tužkou 
na papírovou cedulku) ORIEN-
TAČNÍ + POPISNÉ ČÍSLO Vaše-
ho domu (např. 102/1010). 

Takto označenou popelnici 
postavte v den pravidelného svo-
zu komunálního odpadu před 
dům a nechejte ji tam prosím 
alespoň do 15:00 h. Na každou 
popelnici bude nalepen perma-
nentní čárový/QR kód. 

Evidenci popelnic a kontejne-
rů zajistí zaměstnanci Technic-
kých služeb města na základě 
vyhlášky o třídění odpadů OZV 
č. 3/2019 o stanovení systému 
shromažďování, sběru…).

Popelnice v Ch. N. V. byly už 
označeny v rámci pilotního pro-

jektu, v ostatních městských 
částech se bude polepovat nyní. 
Značení nádob u RD je provádě-
no v rámci systému motivační-
ho třídění odpadů MESOH, kdy 
budou kódy označeny všechny 
popelnice u rodinných domů 
a kontejnery na směsný a tříděný 
odpad ve všech městských čás-
tech Břeclavi. Podrobné infor-
mace o slevách najdete ve svém 
odpadovém účtu. 

MESOH = adresný systém tří-
dění odpadu v Břeclavi. 

Domácnosti v rodinných do-
mech dostaly zdarma pytle na 
třídění plastu a papíru, aršíky 
s vlastními kódy na označení 
pytlů pro jejich evidenci a pytle 
jsou pravidelně každý týden od-
váženy přímo od domu (sudý tý-
den – papír, lichý týden – plasty). 
Nádoby na tříděný odpad na síd-
lištích a u činžáků jsou také ozna-
čeny QR kódem, což umožňuje 
třídění za odměnu také domác-
nostem v činžovních domech. 
Od konce února probíhá eviden-
ce všech nádob na směsný od-

pad ve městě. Všechny nádoby 
a kontejnery na směsný odpad 
budou v průběhu jara označeny 
podobnými čárovými/QR kódy, 
kter ými jsou od ledna 2020 

označeny nádoby na plast a pa-
pír v celém městě. 

Děkujeme za spolupráci. 
Technické služby,  

organizační složka města Břeclavi

Značení popelnic u rodinných domů v Břeclavi
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Poplatky za psy a odpady 
– splatnost prodloužena 
do 31. 10. 2020

Město Břeclav v souvislosti s ekonomickými opatřeními v boji 
s koronavirem odsunulo splatnost místních poplatků za odpad 
a za psy do 31. 10. 2020. Někteří z vás ale chtějí uhradit poplat-
ky už nyní. Informace o úhradě poplatku za odpady včetně čís-
la účtu najdete zde:
https://breclav.eu/urad/sluzby/mistni-poplatek-za-odpady
Informace o úhradě poplatku za psy najdete zde:
https://breclav.eu/urad/sluzby/poplatek-za-psa
Přesné finanční částky vč. č. účtu pro úhradu poplatků nalez-
nete také v následující tabulce: 

Zápisy do MŠ  
bez účasti dětí

Z důvodu virové nákazy proběhnou zápisy 

k předškolnímu vzdělávání pro rok 2020/2021 

bez účasti dětí 

v termínu od 2. do 16. května. 

Pro více informací navštivte webové stránky MŠ, 

na kterou dítě hlásíte.

Koronavirus sice posunul začátek svatební sezony, přesto se 
ukazuje, že některým stvrzení lásky nepřekazí ani nouzový stav. Od 
20. dubna je možné vzít se v omezeném počtu lidí (do deseti) za přís-
ných hygienických podmínek. V pátek 24. 4. si tak při „rouškovém“ 
obřadu řekli své ano v břeclavské obřadní síni Petr Bezděk a Jana 
Ciprysová, které oddával místostarosta Břeclavi Richard Zemánek. 
Zatímco oddávající i svatebčané musí mít při obřadu roušky, novo-
manželům je dovoleno absolvovat jej bez zakrytých úst a nosu. „I pro 
mě to byl opravdu nevšední zážitek. Byla to první a prozatím jediná 
"roušková" svatba v Břeclavi. Na takovou se nezapomíná. Přesto se už 
na ty běžné svatby, které zaplní celý sál obřadní síně, docela těším,“ 
zamyslel se místostarosta a novomanželům popřál za město Břeclav 
šťastný a dlouhý společný život.  (dav)

Nejznámější symbol České republiky oslavil na konci března 100 let. Už 
100 let nás doprovází na společné cestě v dobách lepších i horších, v do-
bách významných i zdánlivě obyčejných. Výročí české vlajky je v těchto 
těžkých dnech zvlášť symbolické. 

Současná podoba státní vlajky ČR prošla složitým vývojem. Původně 
byl krátce používán jako státní vlajka nově vzniklého státu výsostný zem-
ský symbol, bílo-červený prapor. Ten byl nejen kvůli podobnosti se sym-
boly Polska nahrazen novou státní vlajkou. Za tvůrce vlajky je považován 
Jaroslav Kursa. O autorství se ale vedly spory. V době německé okupace 
byla vlajka dočasně nahrazena protektorátní vlajkou, tvořenou třemi vo-
dorovnými pruhy v pořadí (shora) bílá, červená a modrá barva. Po rozdě-
lení Československa zavedly obě republiky státní vlajky, které navázaly 
na kontinuitu původních zemských symbolů.  (dav, jp)

Řekli si své ano. 
Mohli bez roušek

Česká vlajka je s námi 100 let
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www.selfnet.cz

Naše balíčky služeb
jsou teď výhodnější!

Internet + Televize

Balíček 1
Internet 30 130 Mbps
Interaktivní Selfnet TV

275 Kč/měsíc
Další měsíce 550 Kč/měsíc

Prvních 6 měsíců 

Pronájem set-top-boxu

Internet 130 300 Mbps
Interaktivní Selfnet TV

Pronájem set-top-boxu

Balíček 2

Prvních 6 měsíců 
325 Kč/měsíc

Další měsíce 650 Kč/měsíc

telefon 533 383 335
zakaznicke.centrum@selfnet.cz

Pravidla akce a více informací: 

Sady 28. října 17, BŘECLAV 690 02
Mobil: +420 608 887 392, www.galfin.cz

K D Y Ž  B A N K A  Ř E K N E  N E

NEBANKOVNÍ
úvěry a hypotéky

poèítaèù, 
notebookù,
tiskáren, 
tabletù, ...

SERVISCykloterasa s občerstvením
Pořádání firemních 
a soukromých akcí
Možnost grilování 
a zajištění rautů

Adresa: Hraniční 205 (U Fosfy), 
691 41 Poštorná

Tel: +420 776 280 507

Češi se ze dne na den nauči-
li nosit roušky, aby tak chránili 
ty nejzranitelnější. A vypadá to, 
že tato taktika funguje. Nicméně 
pouze společně s tím, co je v sou-
vislosti s koronavirem skloňováno 

nejčastěji. A to je hygiena. Zatím-
co v případě roušek jde zejména 
o ohleduplnost k ostatním, hy-
giena rukou je o odpovědnosti 
k sobě samému. Právě ruce totiž 
vir často přenáší.  

* Umývejte si ruce často a důkladně mýdlem a teplou vodou. 

* Při pozdravu si nepodávejte ruce. 

* Na co venku nemusíte, na to nesahejte. (Např. na tlačítka na sema-
forech – viz. foto) 

* Nesahejte si rukama na obličej. 

* V obchodě nakupujte nejlépe s rukavicemi, ať už s jednorázovými 
nebo třeba s gumovými na úklid. V nouzi můžete jako improvizova-
nou rukavici použít třeba sáček. 

* Pokud máte možnost, ruce si dezinfikujte. 

Chovejme se zodpovědně a společně to zvládneme!    (dav)

Nezapomínejte na důkladnou hygienu rukou
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Okna, dveře, fasády, PVC, hliník. Dále dodáváme garážová vrata KRUŽÍK
v ceně od 19.990 Kč včetně dopravy, montáže a DPH
PRAMOS, pobočka Břeclav, Lidická 50, tel: 519 374 444
mobil: 777 035 925, e-mail: breclav@pramos.cz

UŠETŘETE V KVĚTNU
S NAŠÍ JARNÍ SLEVOU

V RÁMCI OSLAV VÝROČÍ 25 LET POŘÍDÍTE OKNA
A DVEŘE PRAMOS ZA VÝHODNĚJŠÍ CENY
POPTEJTE JIŽ DNES, AKCE PLATÍ DO 31. 5. 2020

180x124mm_PRAMOS_breclavsko_05_2020.ai   1   21.4.2020   11:19:50
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